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Protokoll fra styremøte i Brekkestø Vel 

Tirsdag 14. mai 2024 

Sted: hos Svein Anders Heggem 

 

Til stede: Svein Anders Heggem, Inger Lise Syversen, Bjørn Gulbrandsen Holter, Christer 

Salvesen og Anne Robstad Martinsson, (digitalt): Ulrik Ibsen Thorsrud og Astri Bjercke 

Forfall: Ingen 

Styrets leder startet møtet med å gi uttrykk for belastningen og utfordringen ved å lede 
arbeidet med alle tradisjonelle vel-saker i Brekkestø vel (BV) og samtidig håndtere arbeidet 
til Prosjektgruppa for Tollbodlåven. Den siste saken som er søkt om i BV’s navn, burde vært 
forelagt styret i forkant, men er blitt bagatellisert eller unndratt styrets oppmerksomhet. 
Leders opplevelse er at prosjektbeskrivelsen er av et større terrenginngrep og utenfor 
Prosjektgruppas mandat. Den bør derfor forelegges BV’s årsmøte.  

Videre pekte han på hva en velforening bør være: Verdigrunnlaget er medlemmenes felles 
«ve og vel», prosjektene bør virke samlende på medlemsmassen og det bør herske en stor 
grad av enighet om de ulike prosjektene. Deretter viste han til en rekke prosjekter som BV 
har jobbet med siden midten av 1980-årene. Leders åpningsord til styret finner du i vedlegg 
til protokollen på side 4 og 5. 

Saksliste: 

1. Godkjenning av protokoll fra styremøte 9. april 2024.  

Protokollen ble gjennomgått og godkjent.  

 

2. Forslag til eventuelle vedtektsendringer 

Videre arbeid om eventuelle vedtektsendringer knyttet til resultatene fra 

spørreundersøkelsen i Brekkestø Vel.  

Resultatene fra spørreundersøkelsen ble gjennomgått. Den ble sendt ut til 

medlemmene tre ganger og hadde svarfrist 12. mai.  67% (70 av 105 medlemmer) 

har besvart. Oppsummert viser resultatene følgende: 

Spørsmål nr. 1; 1/3 er fastboende og de resterende er sommergjester. 

Spørsmål nr. 2; 1/3 har gateadresse Brekkestø, de resterende fordeler seg sånn 

omtrentlig på Morgansvei, Stutti, Skibsheia, Hammervold og de omkringliggende 

områder og øyer (en mer spesifikk inndeling av svar, vil foreligge senere) 

Spørsmål nr. 3; svarer 57,1% at det er fornuftig å se på andre alternativer, (vedr. 

geografisk avgrensning) 40 % vil beholde dagens ordning og de resterende har ingen 

mening om saken. 

Spørsmål nr. 4; (Merk av alle områdene som bør kvalifiseres til fullt medlemskap) 

svarer 51% gateadresse Brekkestø, Morgans vei, 44,3% Ullerøya, 42,9%, de 

nærliggende småøyene (Gaupholmen, Grisholmen, Sørensholmen etc.) 41,4%, 
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Brekkestøsletta 40%, Skibsheia 40%, Stutti, 30%, Hellersøya 30%, Kraksøya 21,4%, 

Hammervold 18,6%, samt noen prosenter som fordeler seg på Brekkestøheia og  

Brekkhaug, mens  37,1 % synes vi skal beholde dagens ordning. Her synes det ut som 

om at svarene på spørsmål nr. 3 og 4. ikke samsvarer helt. 

Spørsmål nr.5; Vedr. om Vellet skal ta del i konfliktfylte og kontroversielle saker i 

framtida, svarer 38,6% ja, 28,6% nei, 18, 6% har ingen mening om saken og de 

resterende prosentene har ulike svar. 

Spørsmål nr.6; Vedr. stemmegivning ved fullmakt, svarer 78,9 % at det gis muligheter 

for å stemme ved fullmakt, men at antall fullmakter en person kan inneha begrenses  

(52,9%), 11,4% svarer at det ikke burde være mulig å stemme ved fullmakt og 10 % 

har ingen mening om saken. 

Spørsmål nr. 7; Vedr. styrets forslag til fordeling av båtplasser, svarer 45,7% at det 

virker som et godt forslag, 18,6% vil beholde dagens ordning, 30% har ingen mening 

om saken, mens 5,7% har ulike svar. 

Spørsmål nr.8; Vedr. andre innspill. Det kom i alt 18 kommentarer med noen forslag 

til vedtekter. (henviser til de utsendte resultatene av spørreundersøkelsen). 

Etter gjennomgang ble styret enige om:  

a. Resultatene fra spørreundersøkelsen med en oppsummering, sendes ut til alle 

medlemmene i god tid før årsmøtet. 

b. Styret vil fremme følgende forslag til vedtekter på årsmøtet: 1. Årsmøte 

innkallinga m/ sakspapirer skal sendes ut til medlemmene tre uker før. 2. 

Sommergjest betegnelsen blir byttet ut med deltidsboende. 3. Det gis muligheter 

til å stemme med et begrenset antall fullmakter. (ny vedtekt).  

Antall fullmakter må diskuteres og konkretiseres. 

 

3. Orienteringssaker: 

a. Info om søknad og økonomisk tildeling vedr. rydding og gjenåpning av en gammel 

driftevei fra aktivitetsplassen («lekeplassen») til Tollboden v/ Inger Lise.  

Prosjektgruppa har søkt Agder Fylkeskommune v/ kulturminne avdelingen om 

midler til å rydde og gjenåpne den gamle drifteveien fra aktivitetsplassen til 

Tollboden. Den er blitt innvilget og Brekkestø Vel har fått tildelt kr. 70 000. Inger 

Lise opplyste om at søknad var sendt under orienteringssaker på styremøte den 

18. mars, der den ikke ble diskutert.  Svaret som fulgte med tildelingen 

inneholder til dels omfattende og inngripende tiltak, som bruk av minidumper og 

gravemaskin. Inger Lise foreslo at Brekkestø Vel kunne rydde veien/ stien ned til 

Tollboden, og at midlene kunne bli brukt på å støpe en ny trapp med smijerns 

rekkverk ned til tollbod huset.  

Vi ønsker å få bedre oversikt over forholdene rundt anleggs- og ryddearbeidet av 

drifteveien ned mot tollboden, før vi kan signere tildelingsbrevet fra Agder 

fylkeskommune. Styret vil derfor invitere prosjektgruppa til et felles møte for å 

avklare omfanget av tiltaket og eventuell omdisponering av tilskuddet - som 

skissert av Inger Lise. 

b. Rengjøring og vask av toalettrommet, samt avlønning v/Ulrik.  
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Ulrik har prøvd å komme i kontakt med Øystein Bergestig (Lillesand kommune) 

vedr. vask og avlønning, uten å lykkes. Han vil fortsette å prøve å få kontakt. Det 

som er viktig nå er å få rengjøringshjelp til toalettet. 

c. Kræsjkurset, et kurs i besøksforvalning v/Inger Lise 

Inger Lise informerte om det første av fire seminarer, som Bygdelaget har påtatt 

seg i regi av Agder Fylkeskommune. Kurset om besøksforvaltning er beregnet på 

hele Justøyas befolkning, samt lag og foreninger med den hensikt å løfte 

diskusjonen og samtalene om hvordan øya vil håndtere besøkende og 

dagsturister. Referat med oppsummering ligger på Bygdelagets hjemmeside. 

Neste kurskveld er 30. mai, klokka 18-21 på Grendehuset. Brekkestø Vel er ikke 

medarrangør, da styreleder mener at kurset ikke er aktuelt for Brekkestø på det 

nåværende tidspunkt. 

d. Arbeid som gjenstår i Virksomhetsplanen v/ Svein 

Maling av Utkikken (Inger Lise, Astri og Nora). Sjekke forhalingsringer og eventuell 

maling av «blinker» på Ytre og indre havn (Christer) Følge opp arbeidet med 

Nødingen båken/sjømerke (Svein) 

 

 

4. Eventuelt.  

a. Inger Lise har erklært seg inhabil i saker knytta til Tollboden. Hun informerer 

fortsatt fra prosjektgruppa, men deltar ikke lengre i diskusjonen vedr. denne saken. 

b. Dugnaden tirsdag den 7. mai blir betegnet som svært vellykket (også værmessig!) 

Det var et stort antall folk som ryddet, luket, klippet, feide, spylte gata og rengjorde 

Utkikken. 

c. Toalettet på Dampskipsbrygga er oppusset. Når organisering og hyppighet av vask 

er avklart, vil det framstå som ordentlig og delikat. 

Neste styremøte 17. juni klokka 18-21. Årsmøte 9. juli klokka 18.00 i Grendehuset. 

 

 25. mai 2024 

 Astri Bjercke 
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Vedlegg:  

Som leder av Brekkestø vel (BV) opplever jeg det ganske belastende å være i 

«skvisen» mellom Prosjektgruppa for Tollbodlåven og Velforeningens styre. For 

meg virker det som en kamp om revir: Søknad om midler til «å rydde» drifteveien 

fra lekeplassen og ned til Tollboden blir sendt i Brekkestø vels navn uten at styret 

blir forelagt eller har behandlet søknaden. Jeg må selv etterspørre søknaden om 

tildelinger av midler hos Fylkeskommunen. For å sikre åpenhet er det enighet om at 

all kommunikasjon med eksterne samarbeidspartnere som bl.a. Kommunen, 

Fylkeskommunen, Kystverket etc., skal legges ut på hjemmesiden under 

Tollbodsaken, men det blir ikke fulgt opp. Videre blir «Historiefortellingen om 

Brekkestø vel» postet anonymt av «Brekkestø vel» og det er ingen av styrets 

medlemmer som står bak! Dette er heller ikke den historien jeg kjenner fra mine 35 

år som medlem av BV. Så derfor er dette min historie om Brekkestø vel tilbake fra 

midten av 1980-tallet: 

Brekkestø vel har vært, og er en velforening, og ikke en interesseforening. Spesielle 

interesser som virker splittende på medlemsmassen, som skaper splid og fraksjoner, 

hører ikke til en velforenings kjerneoppdrag. Vellet har til formål å ivareta 

medlemmenes og velområdets felles interesser. «En velforening er i sin natur en 

konsensusforening og fraksjonering må unngås.» (sitat Vellenes 

Fellesorganisasjons ressurs- eller veiledningshefte) 

Siden 1989 har Brekkestø vel vært preget av prosjekter og innsatsområder som har 

virket samlende for medlemmene, fastboende og sommergjester. Vi har vært 

omforent og blant medlemmene har det vært stor grad av konsensus om 

innsatsområder som: 

§ Gjenoppbyggingen av Nødingen båke / sjømerke 

§ Fjerning av de illeluktende containerne på brygga og arbeidet for en bedre 

søppelhåndtering 

§ Arbeidet med å få satt opp et toalettanlegg 

§ Få opp sittebenker og gjøre det hyggelig på brygga 

§ Sette i stand / restaurere allmenningen ved butikken 

§ Renoveringen av Utkikken 

§ Oppjustering av langbrygga og avtale med fam. Christiansen i Naudesund om 

bruk av brygga 
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§ Opparbeide lekeplass 

§ Trafikksikkerhetstiltak 

§ Brannvern førstehjelpsberedskap 

§ Vårens ryddedugnad «Rusken» 

§ ….og ikke minst arrangere medlemsfester. 

Dette er alle saker som har virket samlende for medlemmene og vellet har vært en 

viktig faktor for et godt miljø i Brekkestø. BV er medlemmer som hjelper 

hverandre med å håndtere hverdagsproblemer sommer som vinter, fra hundelort til 

snømåking. Det binder oss sammen! Vi trenger samhold og et bredt engasjement av 

de folkene som bor her og de som er deltidsboende! 

 


